

**PERATURAN PEMARKAHAN GEMPUR TINGKATAN 5
TAHUN 2024**

PENDIDIKAN MORAL

Soalan	Butiran	Markah	
1(a)	Prinsip Keadilan		
	H1 Perbuatan mencuri adalah menyalahi undang-undang	1	
	H2 Pencuri haruslah dikenakan tindakan sewajarnya mengikut undang-undang	1	
	H3 Tidak menjejaskan kepentingan orang lain	1	
	H4 Menyokong kedaulatan undang-undang negara	1	
	H5 Sama rata dalam melaksanakan undang-undang tanpa mengira status	1	
	Prinsip Keprihatinan		
	H1 Mengambil kira keperluan golongan kurang bernasib baik	1	
	H2 Menunjukkan simpati dan peduli kepada orang yang berkeperluan	1	
	H3 Semua lapisan masyarakat mendapat keprihatinan sewajarnya	1	
	H4 Menjamin keharmonian dan keamanan masyarakat	1	
	H5 Membantu golongan yang memerlukan bantuan	1	
		<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 4m)
	1(b)	H1 Mengenal pasti konflik atau permasalahan yang timbul	1
		H2 Dapat merangka proses pemikiran dengan berstruktur	1
H3 Membuat analisis dan perbandingan dengan kes-kes terdahulu		1	
H4 Memahami proses penghakiman terdahulu		1	
H5 Membuat justifikasi kewajaran dalam menentukan hukuman yang diminta		1	
H6 Mengambil kira situasi keluarga dan ekonomi pesalah		1	
		<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 4m)

Soalan	Butiran	Markah
1(c)	H1 Hukuman khidmat masyarakat H2 Dilepaskan dengan pemerhatian H3 Tiada orang lain untuk menjaga anaknya H4 Ini merupakan kesalahan kali pertama H5 Barang yang dicuri tidak bernilai tinggi <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 (maks 2m)

Soalan	Butiran	Markah
2(a)	J1 Geram/Marah/Kecewa/Sedih H1 Tindakan yang salah disisi undang-undang H2 Harus bekerja dengan amanah H3 Tidak menyalahgunakan kuasa yang diamanahkan demi kepentingan diri sendiri <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 <i>(maks 2m)</i>
2(b)	H1 Menjatuhkan imej diri H2 Dipandang serong oleh masyarakat H3 Dikenakan hukuman berat <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 <i>(maks 2m)</i>
2(c)	H1 Gaya hidup mewah / materialistik H2 Sikap tamak / individualistik H3 Kurang didikan agama / moral H4 Pengaruh rakan sebaya H5 Tidak patuh undang-undang <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 <i>(maks 3m)</i>
2(d)	H1 Melaksanakan visi dan misi organisasi H2 Mematuhi etika kerja dengan sebaiknya H3 Bekerja dengan penuh dedikasi dan komited H4 Organisasi mengiktiraf pekerja yang berkaliber H5 Tidak datang lewat tanpa alasan yang munasabah H6 Tidak menipu atau membuat tuntutan perjalanan atau kerja lebih masa yang melebihi dari yang sepatutnya H7 Menghayati dan mewujudkan budaya kerja yang positif dan menyenangkan semua pihak <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 1 1 <i>(maks 3m)</i>

Soalan	Butiran	Markah
3(a)	H1 Tidak memuat naik sebarang bahan dalam pelbagai bentuk tanpa keizinan pemilik yang sah H2 Berkomunikasi secara berhemah H3 Berintegriti dalam memberikan maklumat yang betul untuk sebarang penggunaan dalam talian H4 Tidak mengeksploitasi maklumat dan data peribadi pihak lain H5 Tidak menyebarkan maklumat palsu atau diragui kesahihannya yang boleh menggugat ketenteraman awam <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 (maks 2m)
3(b)	H1 Remaja saling menyantuni antara satu sama lain H2 Berpegang teguh pada ajaran agama atau kepercayaan H3 Bersikap telus H4 Bersyukur dengan kehidupan H5 Menyayangi diri sendiri <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 (maks 2m)
3(c)	H1 Memberi didikan agama sejak kecil H2 Mengawal dan memantau aktiviti anak dalam media sosial H3 Menjadi suri teladan kepada anak H4 Mewujudkan peraturan dan batasan dalam penggunaan internet <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 (maks 3m)
3(d)	H1 Menjadikan individu bersikap individualistik H2 Mengingkari norma masyarakat H3 Masyarakat hidup tidak tenteram H4 Menimbulkan pelbagai konflik dalam masyarakat H5 Masyarakat mewujudkan budaya negatif dalam media sosial <i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	1 1 1 1 1 (maks 3m)

Soalan	Butiran	Markah
4(a)	J1 Bangga / gembira / bersyukur / terharu H1 Hidup dalam negara yang aman dan damai. H2 Mengamalkan prinsip-prinsip rukun negara dalam kehidupan harian. H3 Memupuk semangat cinta kepada negara (<i>Terima mana-mana huraian yang munasabah</i>)	1 1 1 1 (maks 2m)
4(b)	H1 Tidak menyentuh isu-isu sensitif H2 Menggunakan bahasa Melayu dalam komunikasi H3 Mengamalkan ajaran agama dalam kehidupan seharian H4 Menerima, mematuhi dan mempertahankan Perlembagaan Malaysia H5 Mematuhi peraturan dan undang-undang H6 Bertolak ansur antara kaum (<i>Terima mana-mana huraian yang munasabah</i>)	1 1 1 1 1 1 (maks 4m)
4(c)	J1 Setuju H1 Melahirkan semangat cinta akan negara H2 Sebagai panduan dalam pembentukan masyarakat harmoni. H3 Mematuhi perlembagaan negara. H4 Mengelakkan huru-hara atau pergaduhan antara kaum. H5 Dapat mempertahankan kedaulatan negara (<i>Terima mana-mana huraian yang munasabah</i>)	1 1 1 1 1 1 (maks 4m)

Soalan	Butiran	Markah
5(a)	F1 Gaji F2 Insurans F3 Simpanan Bank F4 Pelaburan Hartanah F5 Dividen F6 Bonus F7 Upah F8 Sewa	1 1 1 1 1 1 1 1 1 (maks 2m)
5(b)	F1 Membuat simpanan untuk waktu kecemasan H1 Boleh guna jika kemalangan atau kehilangan kerja F2 Melaburkan wang pada skim pelaburan yang diiktiraf H2 Menghasilkan keuntungan pelaburan daripada wang simpanan F3 Membuat pinjaman mengikut kemampuan H3 Mengurangkan kadar keberhutangan kepada bank (<i>Terima mana-mana huraian yang munasabah</i>)	1 1 1 1 1 1 (maks 2m)
5(c)	F1 Perbezaan nilai mata wang H1 Nilai mata wang Ringgit yang rendah akan merugikan negara dalam menjalankan perdagangan H2 Menyebabkan inflasi dalam negara F2 Perbezaan teknologi dan produktiviti H1 Sistem pembayaran yang berbeza antara negara H2 Menyukarkan urusan jual beli F3 Perbezaan sumber ekonomi H1 Malaysia tidak dapat meningkatkan perdangan dengan negara yang mempunyai hasil atau produk yang sama H2 Hubungan perdagangan yang erat tidak dapat diwujudkan (<i>Terima mana-mana huraian yang munasabah</i>)	1 1 1 1 1 1 1 1 1 (maks 2m)

Soalan	Butiran	Markah
5(d)	F1 Mengurangkan nilai hutang negara	1
	H1 Lebih banyak pendapatan negara dapat digunakan untuk pembangunan	1
	H2 Mengurangkan liabiliti dan risiko kepada negara	1
	F2 Mewujudkan belanjawan negara yang terperinci	1
	H1 Akauntabiliti kepada semua pihak	1
	H2 Memastikan sumber negara diagihkan sebaiknya	1
	F3 Mewujudkan persefahaman dengan negara lain agar perdagangan dijalankan dalam mata wang tempatan	1
	H1 Mengelakkan kebergantungan kepada mata wang asing	1
	H2 Mengurangkan ketirisan dan kekurangan dana	1
	<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 2m)

Soalan	Butiran	Markah
6(a)	J1 Kemiskinan J2 Bekas banduan J3 Bekas penagih dadah J4 Disisihkan ahli keluarga J5 Muflis	1 1 1 1 1
	<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 2m)
7(a)	H1 Tenggiling H2 Harimau H3 Gajah H4 Badak Jawa H5 Penyu H6 Gorila Gunung H7 Panda	1 1 1 1 1 1 1
	<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 2m)
8(a)	H1 Sambutan perayaan H2 Gotong-royong H3 Sukan H4 Sambutan kemerdekaan H5 Perkhemahan	1 1 1 1 1
	<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 4m)
9(a)	H1 Meningkatkan imej dan reputasi negara dalam bidang pelestarian alam H2 Melindungi flora dan fauna H3 Memajukan dan membangunkan ekonomi negara H4 Menarik pelabur asing untuk melabur dalam negara H5 Mendapat pengiktirafan dunia H6 Dapat merencanakan sektor pelancongan dalam negara	1 1 1 1 1 1
	<i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i>	(maks 4m)

Soalan	Butiran	Markah
6(b) 7(b) 8(b) 9(b)	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang sangat jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang tepat dari aspek positif dan negatif. - 2 Fakta yang sangat jelas, tepat dan lengkap. - Huraian sangat terperinci dan relevan dengan isu/situasi. - Contoh sangat sesuai. - Pengolahan sangat menarik. - Kematangan pengembangan idea. 	Aras 4 7 - 8m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang ringkas dari aspek positif dan negatif. - 1 Fakta yang tepat dan lengkap. - Huraian terperinci dan relevan dengan isu/situasi. - Contoh sesuai. - Pengolahan menarik. 	Aras 3 5 - 6m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas. - 1 Fakta yang tepat. - Huraian kurang mendalam dan kurang relevan dengan isu/situasi. - Contoh kurang sesuai. - Pengolahan sederhana. 	Aras 2 3 - 4m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang terhad. - Fakta terhad. - Tiada huraian. - Jawapan mudah / umum. 	Aras 1 1 - 2m
Catatan	<ul style="list-style-type: none"> - Jawapan tidak menepati kehendak soalan 	0m

Soalan	Butiran	Markah
6(b)	<ul style="list-style-type: none"> - Menyediakan peluang pekerjaan - Boleh membina kehidupan yang lebih baik - Menyelesaikan masalah pengangguran dan kemiskinan - Membantu mendapatkan pekerjaan yang sesuai - Penubuhan pusat penempatan sementara - Dapat hidup berdikari - Tidak perlu tidur di jalanan - Memastikan imej negara tidak tercemar - Menempatkan golongan gelandangan di pusat transit seperti Rumah Anjung - Memantapkan sistem kebajikan sosial - Memberikan akses pendidikan kepada anak-anak gelandangan - Latihan kemahiran dan teknikal - Peningkatan penguatkuasaan dari agensi terlibat <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)
7(b)	<ul style="list-style-type: none"> - Penguatkuasaan undang-undang - Mewartakan hutan simpan - Mengekalkan habitat hidupan liar - Tanam semula - Menggantikan pokok yang telah ditebang - Pendidikan alam sekitar - Meningkatkan kesedaran orang awam tentang kepentingan pemuliharaan dan pemeliharaan hidupan liar dan persekitarannya - Kempen <i>World Animal Day</i> - Menyumbang kepada World Wildlife Fund - Mewujudkan santuari / tempat perlindungan - Membiakkan haiwan yang hampir pupus <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)

Soalan	Butiran	Markah
8(b)	<ul style="list-style-type: none"> - Menjadikan sebagai program tahunan - Mewajibkan penyertaan semua bangsa setiap aktiviti kokurikulum - Mengadakan pertandingan di peringkat sekolah, daerah dan negeri - Menjalankan kempen secara berterusan - Menyediakan tong kitar semula di merata-rata tempat - Menetapkan pembuangan sampah mengikut kategori - Menyiarkan rancangan / dokumentari berkaitan amalan kitar semula - Mewujudkan lebih banyak pusat pengumpulan barang kitar semula - Gotong royong - Promosi di media sosial <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)
9(b)	<ul style="list-style-type: none"> - Menaik taraf dan membuat penjenamaan semula warisan negara - Memelihara warisan negara - Negara lain akan datang ke negara kita untuk membuat penyelidikan - Membuat pameran tentang keunikan budaya pada peringkat antarabangsa - Melibatkan diri dalam pelbagai pertandingan antarabangsa - Memenangi acara yang dipertandingkan pada peringkat antarabangsa - Mereka cipta inovasi baru - Memelihara maruah diri dan negara walau di mana kita berada - Menyertai program pertukaran pelajar / silang budaya - Membuat perkongsian budaya pada peringkat antarabangsa - Menganjurkan festival seni kebudayaan <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)

Soalan	Butiran	Markah
8(c) 9(c)	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang sangat jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang tepat dari aspek positif dan negatif. - 2 Nilai universal yang menepati situasi - 2 Fakta yang sangat jelas, tepat dan lengkap. - Huraian sangat terperinci dan relevan dengan isu/situasi. - Contoh sangat sesuai. - Pengolahan sangat menarik. - Kematangan pengembangan idea. 	Aras 4 7 - 8m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas, tepat dan mendalam serta membuat inferens yang ringkas dari aspek positif dan negatif. - 1 Nilai universal yang menepati situasi - 1 Fakta yang tepat dan lengkap. - Huraian terperinci dan relevan dengan isu/situasi. - Contoh sesuai. - Pengolahan menarik. 	Aras 3 5 - 6m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang jelas. - 1 Fakta yang tepat. - Huraian kurang mendalam dan kurang relevan dengan isu/situasi. - Contoh kurang sesuai. - Pengolahan sederhana. 	Aras 2 3 - 4m
	<ul style="list-style-type: none"> - Menunjukkan pengetahuan dan pemahaman konsep moral yang terhad. - Fakta terhad. - Tiada huraian. - Jawapan mudah / umum. 	Aras 1 1-2m
Catatan	<ul style="list-style-type: none"> - 2 nilai yang tepat tapi tanpa huraian - 1 nilai yang tepat tapi tanpa huraian - Huraian yang ada sedikit sahaja kaitan dengan soalan 	1m 0m 1m

Soalan	Butiran	Markah
8(c)	<p>N1 Kerjasama N2 Bertanggungjawab N3 Toleransi N4 Rasional</p> <ul style="list-style-type: none"> - Meningkatkan imej negara - Mengeratkan hubungan antara pelbagai kaum. - Mewujudkan peluang berkomunikasi antara pelbagai kaum - Masyarakat hidup dalam suasana harmoni - Mengelak berlakunya perselesihan faham antara pelbagai kaum - Masyarakat dapat menikmati pelbagai kemudahan yang berkualiti - Menjadikan persekitaran lebih sihat - Menjamin pembangunan negara - Menarik pelabur / pelancong asing - Merancakkan ekonomi negara - Mempertahankan kedaulatan negara <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)
9(c)	<p>N1 Hormat N2 Bertanggungjawab N3 Kerjasama N4 Rasional N5 Hemah tinggi N6 Toleransi N7 Harga diri N8 Patriotisme</p> <ul style="list-style-type: none"> - Perbezaan ideologi - Ketidakstabilan politik - Pengaruh budaya luar - Amalan dan tradisi yang berbeza antara negara - Kedudukan geografi sesebuah negara - Perbezaan zon waktu menyukarkan urusan - Perbezaan agama, budaya dan bahasa - Interaksi dan komunikasi menjadi sukar kerana bahasa yang digunakan tidak sama - Cara hidup masyarakat negara kita dan negara luar yang berbeza - Kejatuhan nilai mata wang negara <p style="text-align: center;"><i>(Terima mana-mana huraian yang munasabah)</i></p>	(maks 8m)

